
P R O T O K Ó Ł Nr XXXIV/14 

z sesji Rady Gminy Rypin 

odbytej w dniu 30 stycznia 2014 r. 
 

 XXXIV sesja Rady Gminy Rypin odbyła się w dniu 30 stycznia 2014 r.  

o godz. 1200 w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Rypin i trwała do godz. 1350. 

 

Sesję Rady Gminy Rypin rozpoczęto oraz zakończono odśpiewaniem hymnu 

państwowego. 

 

Do p-ktu 1-ego a 

 Sesji przewodniczył Marek Paweł Śmiechewicz – Przewodniczący Rady 

Gminy Rypin. 

Przewodniczący rady gminy Marek Paweł Śmiechewicz dokonał otwarcia XXXIV 

sesji Rady Gminy Rypin. Poprosił wszystkich obecnych o powstanie i uczczenie 

minutą ciszy śmierć sołtysa obecnej kadencji – Mieczysława Krauzy.  

Przywitał wójta gminy, radnych, pracowników urzędu, oraz pozostałych gości. 

Następnie przewodniczący rady gminy Marek Paweł Śmiechewicz stwierdził, że na 

ustawowy skład 15 radnych rady gminy w sesji uczestniczyło 14 radnych.  

Nieobecny radny Marek Cieplak i radny Rafał Klatt – do p-ktu 2-ego d porządku 

obrad. 

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu. 

  

Ponadto w sesji uczestniczyli: 

1/ Janusz Tyburski – wójt gminy, 

2/ Jan Kwiatkowski – sekretarz gminy, 

3/ Małgorzata Czajkowska – skarbnik gminy,  

4/ Halina Słowik – kierownik GOPS w Rypinie, 

5/ Mariusz Paprocki – kierownik referatu rolnictwa i rozwoju wsi urzędu gminy, 

6/ Piotr Makowski – radny Rady Powiatu w Rypinie, 

7/ Ryszard Potwardowski – radny Rady Powiatu w Rypinie, 

8/ Tomasz Jezierski – prezes ZOG ZOSP RP w Rypinie, 

9/ Jędrzej Zimnicki – prezes OSP Kowalki, Komendant ZOG ZOSP RP, 

10/ sołtysi – według załączonej do protokołu listy obecności. 

 

Do p-ktu 1-ego b 

 Przewodniczący rady gminy Marek Paweł Śmiechewicz poddał pod 

głosowanie przyjęcie protokołu z obrad XXXIII sesji rady gminy odbytej w dniu  

30 grudnia 2013 r. Radni nie wnieśli uwag do protokołu i w głosowaniu jawnym, 

jednogłośnie  (13 głosów ,,za”) przyjęli protokół z XXXIII sesji. 

  

Do p-ktu 1-ego c       

 Przewodniczący rady gminy Marek Paweł Śmiechewicz przedstawił 

porządek obrad XXXIV sesji rady gminy.  
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Radni, nie wnosząc uwag i zmian przyjęli następujący porządek obrad:      

1. Sprawy organizacyjne: 

a) otwarcie  obrad XXXIV sesji rady gminy i stwierdzenie quorum, 

b) przyjęcie protokołu z obrad XXXIII sesji rady gminy odbytej w dniu  

  30 grudnia 2013 r. 

c) przyjęcie porządku obrad XXXIV sesji rady gminy. 

 

2. Przyjęcie sprawozdań z działalności stałych komisji rady gminy za 2013 rok. 

a) przedstawienie sprawozdania Komisji Rewizyjnej, 

b) przedstawienie sprawozdania Komisji Budżetowej, 

c) przedstawienie sprawozdania Komisji Oświatowej, 

d) przedstawienie sprawozdania Komisji Rolnictwa i Rozwoju Wsi, 

e) przedstawienie sprawozdania Komisji, Zdrowia, Opieki Społecznej  

i Bezpieczeństwa Publicznego, 

f) pytania, uwagi, 

g) podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdań z działalności komisji za 

2013 rok. 

 

3. Przyjęcie planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2014 rok. 

a) przedstawienie planu pracy Komisji Rewizyjnej, 

b) pytania, uwagi, 

c) podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 

2014 rok.  

 

4. Przyjęcie planów pracy stałych komisji rady gminy na 2014 rok.  

a) przedstawienie planu pracy Komisji Budżetowej, 

b) przedstawienie planu pracy Komisji Oświatowej, 

c) przedstawienie planu pracy Komisji Rolnictwa i Rozwoju Wsi, 

d) przedstawienie planu pracy Komisji, Zdrowia, Opieki Społecznej  

i Bezpieczeństwa Publicznego, 

e) pytania, uwagi. 

 

5. Zarządzenie wyborów sołtysa w sołectwie Linne. 

a) pytania, uwagi, 

b) podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia wyborów sołtysa.  

 

6. Przystąpienie do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego w zakresie obszaru położonego w miejscowości Starorypin 

Prywatny. 

a) opinia komisji,  

b) pytania, uwagi, 

c) podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego gminy Rypin w zakresie obszaru 

położonego w miejscowości Starorypin Prywatny. 
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7. Uchwalenie Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Rypinie. 

a) opinia komisji, 

b) pytania, uwagi, 

c) podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Rypinie. 

 

8. Upoważnienie Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Rypinie do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji 

publicznej. 

a) opinia komisji, 

b) pytania, uwagi, 

c) podjecie uchwały w sprawie upoważnienia Kierownika Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Rypinie do załatwiania indywidualnych spraw z 

zakresu administracji publicznej. 

 

9. Określenie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 

opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 

zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania. 

a) opinia komisji, 

b) pytania, uwagi, 

c) podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i 

odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z 

wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 

zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania. 

 

10. Informacja wójta o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 

a) przedstawienie informacji wójta o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym, 

b) pytania, uwagi. 

 

11. Wolne wnioski zapytania, informacje. 

a)  zgłaszanie wniosków, pytań, 

b)  udzielanie odpowiedzi na zgłoszone wnioski, pytania. 

 

12.  Zakończenie obrad XXXIV sesji rady gminy. 

 

 Marek Paweł Śmiechewicz – przewodniczący rady gminy zamknął punkt 1 

porządku obrad. 
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Do p-ktu 2-ego 

Marek Paweł Śmiechewicz – przewodniczący rady gminy poprosił 

przewodniczących stałych komisji rady gminy o przedstawienie sprawozdań z 

działalności komisji za 2013 rok. 

  

Do p-ktu 2-ego a 

Wiesława Sokołowska – przewodnicząca Komisji Rewizyjnej przedstawiła 

sprawozdanie z działalności komisji za 2013 rok. 

 

Do p-ktu 2-ego b 

Jan Dytrych – przewodniczący Komisji Budżetowej przedstawił sprawozdanie z 

działalności komisji za 2013 rok.  

 

Do p-ktu 2-ego c 

Mariola Budzanowska – przewodnicząca Komisji Oświatowej przedstawiła 

sprawozdanie z działalności komisji za 2013 rok.  

 

Do p-ktu 2-ego d 

Adam Szalkowski – przewodniczący Komisji Rolnictwa i Rozwoju Wsi 

przedstawił sprawozdanie z działalności komisji za 2013 rok.  

 

Na salę obrad przybył radny Rafał Klatt. 

 

Do p-ktu 2-ego e 

Jadwiga Podgórska – przewodnicząca Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej i 

Bezpieczeństwa Publicznego przedstawiła sprawozdanie z działalności komisji za 

2013 rok.  

 

Sprawozdania z działalności komisji rady gminy za 2013 rok stanowią 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Do p-ktu 2-ego f 

Nie zgłoszono pytań, uwag. 

 

Do p-ktu 2-ego g 

Przewodniczący rady gminy Marek Paweł Śmiechewicz przedstawił, a następnie 

poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie przyjęcia sprawozdań z działalności 

komisji za 2013 rok. 

Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie  

(14 głosami „za”) uchwałę podjęli.  

Uchwała Nr XXXIV/193/14 stanowi załącznik do protokołu. 

 

 Marek Paweł Śmiechewicz – przewodniczący rady gminy zamknął punkt 2 

porządku obrad. 
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Do p-ktu 3-ego 

Przewodniczący rady gminy – Marek Paweł Śmiechewicz poprosił radną Wiesławę 

Sokołowską o przedstawienie planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy na 

2014 rok. 

 

Do p-ktu 3-ego a 

Wiesława Sokołowska – przewodnicząca Komisji Rewizyjnej przedstawiła plan 

pracy komisji na 2014 rok, stanowiący załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Do p-ktu 3-ego b 

Nie zgłoszono pytań, uwag. 

 

Do p-ktu 3-ego c 

Przewodniczący rady gminy – Marek Paweł Śmiechewicz przedstawił, a następnie 

poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie przyjęcia planu pracy na 2014 rok. 

Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie  

(14 głosami „za”) uchwałę podjęli. 

Uchwała Nr XXXIV/194/14 stanowi załącznik do protokołu. 
 

 Marek Paweł Śmiechewicz – przewodniczący rady gminy zamknął punkt 3 

porządku obrad. 
 

Do p-ktu 4-ego 

Marek Paweł Śmiechewicz – przewodniczący rady gminy poprosił 

przewodniczących stałych komisji rady gminy o przedstawienie planów pracy 

komisji na 2014 rok. 

 

Do p-ktu 4-ego a 

Jan Dytrych – przewodniczący Komisji Budżetowej przedstawił plan pracy komisji 

na 2014 rok.  

 

Do p-ktu 4-ego b 

Mariola Budzanowska – przewodnicząca Komisji Oświatowej przedstawiła plan 

pracy komisji na 2014 rok.  

 

Do p-ktu 4-ego c 

Adam Szalkowski – przewodniczący Komisji Rolnictwa i Rozwoju Wsi 

przedstawił plan pracy komisji na 2014 rok.  

 

Do p-ktu 4-ego d 

Jadwiga Podgórska – przewodnicząca Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej i 

Bezpieczeństwa Publicznego przedstawiła plan pracy komisji na 2014 rok.  
 

Do p-ktu 4-ego e 

Nie zgłoszono pytań, uwag. 
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Plany pracy komisji stałych rady gminy na 2014 rok stanowią załącznik do 

niniejszego protokołu. 

 

Marek Paweł Śmiechewicz – przewodniczący rady gminy zamknął punkt 4 

porządku obrad. 

 

Do p-ktu 5-ego 

Jan Kwiatkowski – sekretarz gminy przedstawił wniosek w sprawie zarządzenia 

wyborów sołtysa w sołectwie Linne. Zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym 

oraz tymczasowym statutem sołectw, wybory sołtysów zarządza rada gminy w 

formie uchwały. Wskutek śmierci sołtysa Mieczysława Krauzy w sołectwie Linne 

zachodzi konieczność przeprowadzenia ponownych wyborów. Następnie 

poinformował, że Pani Krauza obiecała pomóc w rozdaniu mieszkańcom nakazów 

płatniczych. W związku z powyższym wybory mogłyby się odbyć w miesiącu 

lutym tak, aby podatek zebrał nowo wybrany sołtys. Mieszkańcy sołectwa 

otrzymają zawiadomienie o miejscu i terminie wyborów na dwa tygodnie przed ich 

odbyciem. 

 

Do p-ktu 5-ego a 

Nie zgłoszono pytań, uwag. 

 

Do p-ktu 5-ego b 

Przewodniczący rady gminy – Marek Paweł Śmiechewicz przedstawił, a następnie 

poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie zarządzenia wyborów sołtysa. 

Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie  

(14 głosami „za”) uchwałę podjęli. 

Uchwała Nr XXXIV/195/14 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Marek Paweł Śmiechewicz – przewodniczący rady gminy zamknął punkt 5 

porządku obrad. 
 

Do p-ktu 6-ego 

Mariusz Paprocki – kierownik referatu rolnictwa i rozwoju wsi urzędu gminy 

przedstawił informację w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego gminy w zakresie obszaru położonego w 

miejscowości Starorypin Prywatny. Plan ma na celu wyznaczenie obszaru 

przeznaczonego pod rozbudowę cmentarza komunalnego w Starorypinie 

Rządowym. Wcześniejsza budowa była realizowana w oparciu o decyzję 

administracyjną. Zmiana przepisów wymusiła konieczność sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. Granice obszaru objętego 

planem przedstawia załącznik graficzny do uchwały. 

 

Do p-ktu 6-ego a 

Adam Szalkowski – przewodniczący komisji rolnictwa i rozwoju wsi rady gminy 

przedstawił pozytywną opinię komisji w tej sprawie.  
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Do p-ktu 6-ego b 

Pytania, uwagi zgłosił: 

1/ Rafał Klatt – radny 

Poinformował, że granice planu obejmują cmentarz komunalny, który należy do 

miasta Rypina. Następnie pytał, jakie są koszty sporządzenia planu? 

 

Odpowiedzi udzielili: 

1/ Mariusz Paprocki – kierownik referatu rolnictwa i rozwoju wsi urzędu gminy 

Odpowiadając radnemu Rafałowi Klattowi wyjaśnił, że na chwilę obecną nie są 

znane dokładne koszty. Orientacyjny koszt sporządzenia planu może wynieść 

około 25 000,00 zł, z czego udział gminy co do płatności wyniósłby 25%. 

Cmentarz znajduje się na terenie gminy a inwestycja budowy realizowana była i 

jest wspólnie z miastem.  

 

2/ Janusz Tyburski – wójt gminy 

W nawiązaniu do powyższych wypowiedzi poinformował, że zgodnie z wcześniej 

zawartym porozumieniem miasto Rypin jest administratorem terenu i jest 

płatnikiem podatku. Gmina również jest obciążona kosztami utrzymania cmentarza 

w ¼ części.  

 

Do p-ktu 6-ego c 

Przewodniczący rady gminy – Marek Paweł Śmiechewicz przedstawił, a następnie 

poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Rypin w zakresie 

obszaru położonego w miejscowości Starorypin Prywatny. 

Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie  

(14 głosami „za”) uchwałę podjęli. 

Uchwała Nr XXXIV/196/14 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Marek Paweł Śmiechewicz – przewodniczący rady gminy zamknął punkt 6 

porządku obrad i zarządził 10 minut przerwy w obradach. 

 

Po przerwie. 

 

Marek Paweł Śmiechewicz – przewodniczący rady gminy wznowił obrady 

XXXIV sesji. 

 

Do p-ktu 7-ego 

Halina Słowik – kierownik GOPS w Rypinie przedłożyła wniosek w sprawie 

uchwalenia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Rypinie. Statut 

zawiera cele, zadania, organizację, zarządzanie i gospodarkę finansową Ośrodka. 

Zadania Ośrodka realizowane są zgodnie z następującymi ustawami: o 

świadczeniach rodzinnych, o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu 

alkoholizmowi, o pomocy osobom uprawnionym do alimentów, o ochronie 

zdrowia psychicznego, o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie, o wspieraniu 
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rodziny i systemie pieczy zastępczej, o systemie oświaty, o świadczeniach opieki 

zdrowotnej finansowanych ze środków publicznych oraz o rehabilitacji zawodowej 

i społecznej oraz zatrudnianiu osób niepełnosprawnych.  

 

Do p-ktu 7-ego a 

Jadwiga Podgórska – przewodnicząca komisji zdrowia, opieki społecznej i 

bezpieczeństwa publicznego rady gminy przedstawiła pozytywną opinię komisji w 

tej sprawie. Komisja opiniowała projekt uchwały na posiedzeniu w dniu 21 

stycznia 2014 roku. 

 

Do p-ktu 7-ego b 

Nie zgłoszono pytań, uwag. 

 

Do p-ktu 7-ego c 

Przewodniczący rady gminy – Marek Paweł Śmiechewicz przedstawił, a następnie 

poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Rypinie. 

Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie  

(14 głosami „za”) uchwałę podjęli. 

Uchwała Nr XXXIV/197/14 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Marek Paweł Śmiechewicz – przewodniczący rady gminy zamknął punkt 7 

porządku obrad. 

 

Do p-ktu 8-ego 

Halina Słowik – kierownik GOPS w Rypinie przedłożyła wniosek w sprawie 

upoważnienia Kierownika GOPS w Rypinie do załatwiania indywidualnych spraw 

z zakresu administracji publicznej. Ustawa prawo energetyczne wprowadziła 

definicję odbiorcy wrażliwego energii elektrycznej. Jest to osoba, której przyznano 

dodatek mieszkaniowy w rozumieniu ustawy o dodatkach mieszkaniowych, która 

jest stroną umowy kompleksowej lub umowy sprzedaży energii elektrycznej 

zawartej z przedsiębiorstwem energetycznym i zamieszkuje w miejscu dostarczania 

energii elektrycznej. Wysokość dodatku  energetycznego obowiązującego od dnia 1 

stycznia 2014 r. do dnia 30 kwietnia 2014 r. dla gospodarstwa domowego 

prowadzonego przez jedną osobę wynosi 11,36 zł miesięcznie.  Osoba ubiegająca 

się o dodatek musiałaby uiścić opłatę skarbową w wysokości 10,00 zł, ale nie ma 

jeszcze do końca uregulowań prawnych w tym zakresie. W związku z powyższym 

kierownik GOPS powinien posiadać upoważnienie do wydawania decyzji 

administracyjnych w sprawie przyznawania dodatku energetycznego. 

 

Do p-ktu 8-ego a 

Jadwiga Podgórska – przewodnicząca komisji zdrowia, opieki społecznej i 

bezpieczeństwa publicznego rady gminy przedstawiła pozytywną opinię komisji w 

tej sprawie. Komisja opiniowała projekt uchwały na posiedzeniu w dniu 21 

stycznia 2014 roku. 
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Do p-ktu 8-ego b 

Nie zgłoszono pytań, uwag. 

 

Do p-ktu 8-ego c 

Przewodniczący rady gminy – Marek Paweł Śmiechewicz przedstawił, a następnie 

poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie upoważnienia Kierownika Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Rypinie do załatwiania indywidualnych spraw z 

zakresu administracji publicznej. 

Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie  

(14 głosami „za”) uchwałę podjęli. 

Uchwała Nr XXXIV/198/14 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Marek Paweł Śmiechewicz – przewodniczący rady gminy zamknął punkt 8 

porządku obrad. 

 

Do p-ktu 9-ego 

Halina Słowik – kierownik GOPS w Rypinie przedłożyła wniosek w sprawie 

szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i 

specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług 

opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych 

warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich 

pobierania. Wysokość stawki za wyżej wymienione usługi ostatnio uchwalona 

została w 2006 roku. Gminy z terenu powiatu rypińskiego mają dużo wyższe 

stawki usług opiekuńczych w porównaniu z gminą Rypin. Proponowany koszt 

świadczenia usług opiekuńczych wynosi kwotę 12,00 zł. Szczegółową wysokość 

odpłatności dla świadczeniobiorcy oraz procent dochodu osoby w stosunku do 

kryterium dochodowego określonego w ustawie o pomocy społecznej przedstawia 

tabela, stanowiąca załącznik do uchwały. W 2013 roku na usługi opiekuńcze 

wydatkowano 80 000,00 zł.  

 

Do p-ktu 9-ego a 

Jadwiga Podgórska – przewodnicząca komisji zdrowia, opieki społecznej i 

bezpieczeństwa publicznego rady gminy przedstawiła pozytywną opinię komisji w 

tej sprawie. Komisja opiniowała projekt uchwały na posiedzeniu w dniu 21 

stycznia 2014 roku. 

 

Do p-ktu 9-ego b 

Pytania, uwagi zgłosili: 

1/ Rafał Klatt – radny 

Pytał, czy umowa na świadczenie usług opiekuńczych będzie zawierana z 

określonym terminem? 

 

2/ Marek Paweł Śmiechewicz – przewodniczący rady gminy 

Pytał, jaki jest koszt płatności za jedną godzinę pracy przy świadczeniu usługi 

opiekuńczej? 
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Odpowiedzi udzieliła: 

1/ Halina Słowik – kierownik GOPS w Rypinie 

W odpowiedzi na pytanie radnego Rafała Klatta wyjaśniła, że uchwała wejdzie w 

życie po upływie 14 dni od dnia jej ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym 

Województwa Kujawsko – Pomorskiego, więc wszystkie czynności będą 

podejmowane po ogłoszeniu uchwały. Płatnością oraz wyliczeniem kosztów za 

świadczenie usług opiekuńczych zajmuje się księgowa. Przybliżony koszt wynosi 

kwotę od 500,00 zł.  

 

Do p-ktu 9-ego c 

Przewodniczący rady gminy – Marek Paweł Śmiechewicz przedstawił, a następnie 

poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie szczegółowych warunków 

przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi 

opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z 

zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub 

całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania. 

Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie  

(14 głosami „za”) uchwałę podjęli. 

Uchwała Nr XXXIV/199/14 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Marek Paweł Śmiechewicz – przewodniczący rady gminy zamknął punkt  

9 porządku obrad. 

 

Do p-ktu 10-ego a 

Janusz Tyburski – wójt gminy przedstawił informację o działaniach 

podejmowanych w okresie międzysesyjnym: 

 dokonano inwestycji budowy studni głębinowej w miejscowości Starorypin 

Prywatny, której koszt wyniósł 99 000, 00 zł. Inwestycja została wykonana 

ze środków własnych gminy. 

 trwa wywóz odpadów komunalnych z nieruchomości mieszkańców 

zamieszkujących teren gminy. Zgodnie z sugestią sołtysów większość 

pojemników na odpady w sołectwach zostanie zlikwidowana, 

 w wyniku przetargu nieograniczonego na zakup paliw na potrzeby gminy 

oraz jednostek organizacyjnych najkorzystniejszą ofertę, z najniższą ceną 

złożył Zakład Produktów Naftowych S.M. Osiński, T.K. Karczewski i W. 

Montowski Spółka Jawna w Rypinie. 

Ponadto wójt gminy Janusz Tyburski poinformował o sytuacji związanej z 

odśnieżaniem dróg gminnych oraz zaproponował naradę z sołtysami w miesiącu 

lutym. 

 

Do p-ktu 10-ego b 

Pytania, uwagi zgłosili: 

1/ Rafal Klatt – radny 

Pytał, o dodatkowe pojemniki na odpady do świetlicy wiejskiej w Dębianach? 
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2/ Marek Paweł Śmiechewicz – przewodniczący rady gminy 

Poprosił wójta gminy Janusza Tyburskiego o przedstawienie informacji w sprawie 

możliwości dofinansowania zakupu pojazdu gaśniczego dla jednostki OSP  

w Kowalkach.  

 

Odpowiedzi udzielili: 

1/ Janusz Tyburski – wójt gminy  

Odpowiadając radnemu Rafałowi Klattowi wyjaśnił, że w sprawie pojemników 

trwają rozmowy z firmą ,,KOMES”, do sprawy należy wrócić w okresie 

wiosennym. Następnie poinformował, że w czasie ostatnich spotkań, do rady 

gminy wpłynął wniosek OSP w Kowalkach o zakup pojazdu gaśniczego dla 

jednostki. Państwo radni przyjęli wstępne stanowisko w tej sprawie, że jeżeli 

jednostka otrzyma wsparcie z zewnątrz to rada gminy przychyli się do zakupu 

pojazdu. Na wspólnym spotkaniu, w którym uczestniczyli przedstawiciele OSP w 

Kowalkach uzyskano wiadomość, że jednostka otrzyma wsparcie z zewnątrz, 

w kwocie około 300 000,00 zł na zakup średniego samochodu gaśniczego. W 

wyniku przetargu koszt zakupu pojazdu wyniesie kwotę 650 000,00 zł. Jeśli gmina 

otrzyma wsparcie w formie kredytu (tak jak przy zakupie pojazdu gaśniczego dla 

OSP w Sadłowie) to w wyniku spłaty kredytu może pozyskać 30% jego spłaty. 

Sugestia Państwa radnych była też taka, aby dokonać sprzedaży obecnego pojazdu 

gaśniczego. Z informacji przedstawionych przez przedstawicieli OSP wynika, że 

jest gmina zainteresowana zakupem pojazdu. 

 

2/ Marek Paweł Śmiechewicz – przewodniczący rady gminy 

W nawiązaniu do wypowiedzi wójta gminy Janusza Tyburskiego poinformował, że 

Komendant PPSP przedstawił ofertę zakupu pojazdu gaśniczego. W wyniku 

przeprowadzonego przetargu koszt zakupu pojazdu wyniósłby nawet kwotę 

580 000,00 zł. Kupnem obecnie użytkowanego pojazdu przez OSP w Kowalkach 

zainteresowana jest gmina Wąpielsk. Następnie zaproponował zwołanie 

posiedzenia komisji budżetowej rady gminy w celu zapoznania się ze sprawą 

zakupu pojazdu gaśniczego dla jednostki oraz wypracowania w tej sprawie opinii. 

 

3/ Małgorzata Czajkowska – skarbnik gminy 

W nawiązaniu do wypowiedzi przewodniczącego rady gminy Marka Pawła 

Śmiechewicza poinformowała, że komisja budżetowa odbyła posiedzenie w dniu 

dzisiejszym, na którym przedstawiona została informacja o możliwości 

dofinansowania zakupu pojazdu gaśniczego dla jednostki OSP w Kowalkach. 

Komisja wracając do wcześniej przyjętego stanowiska jednogłośnie przychyla się 

do zakupu pojazdu, więc jej zdaniem nie ma potrzeby zwoływania dodatkowego 

posiedzenia komisji.  

 

4/ Sławomir Rumiński – radny 

Pytał, jaka jest wartość pojazdu, który obecnie posiada jednostka OSP w 

Kowalkach? 
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5/ Janusz Tyburski – wójt gminy 

Odpowiadając radnemu Sławomirowi Rumińskiemu poinformował, że obecny 

pojazd jednostki liczy trzydzieści lat i jest po kompletnym remoncie. Cena 

sprzedaży takiego pojazdu może być różna, w granicach od 50 000,00 zł do 

80 000,00 zł.  

 

Marek Paweł Śmiechewicz – przewodniczący rady gminy zamknął punkt 10 

porządku obrad. 

 

Do p-ktu 11-ego a 

W wolnych wnioskach glos zabrali: 

1/ Adam Szalkowski – radny 

Poinformował o posiedzeniu wyjazdowym komisji rolnictwa i rozwoju wsi rady 

gminy, które miało miejsce w dniu 24 stycznia 2014 roku. Wyjazd w teren komisji 

odbył się w celu sprawdzenia licznych szkód wyrządzanych przez bobry. Po 

przeprowadzonej rozmowie z Panem Tomaszem Sajnogiem z wydziału rolnictwa, 

leśnictwa, ochrony środowiska i gospodarki wodnej Starostwa Powiatowego w 

Rypinie jest propozycja wystąpienia gminy wspólnie ze Starostwem Powiatowym 

w Rypinie, z wnioskiem do Wojewody Kujawsko – Pomorskiego o podjęcie 

stosownych działań w tej sprawie.   

Ponadto radny przypomniał wszystkim obecnym o spotkaniu w dniu 22 lutego 

2014 r. Chętnych do udziału w spotkaniu prosił o zgłaszanie się i dokonanie zapisu 

w pokoju nr 22 urzędu gminy. 

 

2/ Jędrzej Zimnicki – prezes OSP Kowalki, Komendant ZOG ZOSP RP 

Złożył podziękowania radnym gminy za przychylne stanowisko w sprawie 

planowanego zakupu pojazdu gaśniczego dla jednostki OSP w Kowalkach.  
 

Do p-ktu 11-ego b 

Nikt z obecnych nie zabrał głosu. 
 

Marek Paweł Śmiechewicz – przewodniczący rady gminy zamknął punkt 11 

porządku obrad. 
 

Do p-ktu 12-ego 

Przewodniczący rady gminy – Marek Paweł Śmiechewicz podziękował za 

udział w obradach  i na tym zamknął obrady XXXIV sesji Rady Gminy Rypin. 

 

 

      Protokołowała       Przewodniczący Rady  

                                

    Agnieszka Liszewska     Marek Paweł Śmiechewicz 


